
Zápis ze schůzky Expertního panelu 28. 5. 2009 v 9.30h Klub MPSV 
 
Pracovní jednání se uskutečnilo za podpory ministra práce a sociálních věcí JUDr. 
Šimerky a ministryně zdravotnictví Mgr. Juráskové,MBA,Ph.D. 
 
Schůzky byli přítomni tito členové Expertního týmu: 
Mgr. Dana Jurásková, MBA,Ph.D, ministryně zdravotnictví 
Mgr. Lucie Mrázová, tajemnice ministryně zdravotnictví  
Doc. MUDr. Iva Holmerová, Ph.D., ředitelka Gerontocentra Praha, předsedkyně České 
gerontologické a geriatrické společnosti ČLS JEP 
PhDr. Ludmila Vostřáková, ředitelka odboru zdravotně sociálních služeb Ministerstvo 
zdravotnictví ČR (v zástupu PhDr. Filec Václav) 
MUDr. Gríša Vodička, ředitel odboru, ústředí VZP 
PaedDr. Jana Rybínová, poslankyně, členka Výboru pro zdravotnictví 
MUDr. Milan Cabrnoch, poslanec Evropského parlamentu, člen Výboru pro sociální věci a 
zaměstnanost  
Jiří Horecky, B. A. et B. A. (Hons), prezident Asociace poskytovatelů sociálních služeb  
Mgr. Petr Hanuš, vedoucí oddělení Koncepce sociálních služeb, MPSV 
Mgr. Petr Wija , Ph.D. MPSV (host) 
Karel Vyšehradský, poradce MPSV (host) 
Mgr. Anežka Šedová, asistentka náměstka, MPSV 
Mgr. Válková Monika Mgr. Monika Válková, koordinátor Expertního panelu 
 
Omluveni:  
RNDr. Alena Palečková, senátorka, předsedkyně Výboru pro zdravotnictví a sociální politiku 
ing. arch. Daniela Filipiová, senátorka 
Ing. Marie Korejzová, Všeobecná zdravotní pojišťovna 
Mgr. Tomáš Roubal, analytik projektu Kulatý stůl, Ministerstvo zdravotnictví ČR 
PhDr. Jindřich Kadlec, prezident Asociace poskytovatelů pečovatelské služby 
 
V úvodu pracovního jednání byla promítnuta prezentace k dané problematice sociálně 
zdravotní péče, struktura finančních nákladů. Další prezentace finančních nákladů na 
lůžkovou dlouhodobou péči byla odložena na příští setkání z důvodu pracovní neschopnosti 
Ing. Korejzové, která tuto problematiku zpracovala z pohledu VZP. 
Během pracovní schůzky se rozvinula bohatá diskuse k danému tématu. 
 
Diskuse účastníků: 
Mgr. Jurásková, MBA, Ph.D., paní ministryně zdůraznila potřebu nastavení jiného modelu 
zdravotně sociální péče nejen pro seniory ale i pro klienty vyžadující dlouhodobou péči a 
vytvořit společný model financování sociálně zdravotní péče. Při tvorbě modelu je potřeba 
zahrnout v rámci komunitní plánování i nelékařské profese (všeobecné sestry, zdravotně 
sociální pracovníky)., dále zmínila problematiku „zbytečných hospitalizací „ klienta na 
akutním lůžku a nutnou restrukturalizaci lůžkového fondu, dále zdůraznila potřebu vytvoření 
„nursing home“ o klienty, kteří potřebují sociálně zdravotní péči  
Doc. MUDr. Holmerova Iva, Ph.D., zdůraznila potřebu sociálně zdravotní péče o klienty 
s omezenou soběstačností a nastavení jiného modelu posuzování PnP, často je klient v takové 
situaci, že v dnešním zdravotním a sociálním systému „je přehazován jako horký brambor“ 
z jednoho systému do druhého, tato situace vytvořením modelu dlouhodobé péče se zlepšila.  
MUDr. Cabrnoch, zdůraznil, že by bylo nejlepším východiskem financování sociální 
zdravotní péče zavedením pojištění pro dlouhodobou péči 



MUDr. Vodička, zdůraznil nutnost vytvoření modelu dlouhodobé péče s vícezdrojovým 
financováním, zdůraznil potřebu změny v posuzování PnP, neboť platby u registrovaných 
sociálních lůžek jsou velmi často opožděny, a tudíž zdravotnická zařízení nemají zájem tuto 
službu registrovat a provozovat. Dále zdůraznil potřebu transformaci lůžkového akutního 
fondu. 
PhDr. Vostřáková, se v diskusi připojila k problematice sociálních lůžek, neboť zařízení, 
které tuto službu zřizují, mají velké problémy získávat finanční prostředky od klientů 
Mrg. Wija, Ph.D, upozornil na skutečnost, že v současném systému chybí „nursing home „a 
nabídka komunitních služeb, které by tuto situaci mohly řešit, neboť tuto situaci suplují domy 
pro seniory, které by měly poskytovat jiný charakter služeb 
Mgr. Hanuš, zmínil potřebu restrukturalizace současných sociálních služeb, zejména 
pobytových zařízení 
 
Stanovené úkoly pro Expertní panel: 

 Přehled financování pobytových služeb, představení jiných systémů fungujících 
v Evropě (Horecký) 

 Přehled financování LDN a kvality poskytované péče (Vodička, Korejsová) 
 Návrh modelu ohodnoceni potřeb dlouhodobé péče (Holmerova, Válková) 
 Upřesnění dat použitých v úvodní prezentaci týkající se struktury finančních 

nákladů 
Terminologie: Dlouhodobá péče a služby dlouhodobé péče 
 
Otázky pro členy Expertního týmu, které budou použity k argumentaci změn 
v poskytování sociálně zdravotní péče: 
 

1. Jaké jsou podle Vás hlavní nedostatky v poskytování sociální a zdravotní péče? 
2. Sestavte dle Vašeho názoru žebříček změn, které je nutné provést v modelu 

dlouhodobé péče a služeb dlouhodobé péče. 
 

Děkuji Vám za Vaše odpovědi ( prosím o odpovědi  v průběhu června) a  do příštího 
jednání sestavím z Vašich odpovědí top žebříček, o který se můžeme opírat během 
našich jednání. 
Vaše odpovědi prosím zašlete na můj e-mail: monika.valkova@mpsv.cz 
 
Zapsala: Mgr. Válková Monika 
                       Koordinátor 
Dne 8. 6. 2009 
 
 
 
 
 


